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delmes életének vérkeringésében. 
Élővé válik azáltal, hogy a székely a 
lelkét leheli belé, amint kifaragja, és 
Isten nevét vési rá, szolid és áhítatos 
betűvel.”

Minden életvédő alkotást így kel-
lene szellemileg megtervezni, mert 
csak áldásos dolgokat alkotni hálás, 
áldást kérő alázattal. Istennek áldása 
nélkül hiábavaló a mi törekvésünk. 
A székely kapu nem azért van, hogy 
kizárjon, hanem, hogy a jó szándékú 
embert beeressze. 

A Budakörnyéki Székelykör azért 
állított székely kaput fennállásának 
25. évfordulóján, hogy a jó szándé-
kú embereket beeressze, és a kapun 
belül nagycsaláddá váljanak azok, 
akiknek fontos a származásuk, akik-

nek fontos a szülői ház, és nem csak 
tisztelik, de ápolják is a múltat azért, 
hogy a jövő számára a folytonosság 
megmaradjon. 

Isten áldjon minden székely ma-
gyar honfitársunkat!”

A következőkben Filó Kristóf 
plébános úr áldotta meg az elkészült 
székely kaput. „Az élet minden terü-
letén találkozunk kapukkal” − kezd-
te rövid beszédét. Például kivételes 
kapu a szülői ház kapuja, ami az em-
ber számára az otthont jelenti. „Sok 
mindent megáldottam 43 éves mű-
ködésem során (húsboltot, gyárat), 
de kaput még sohasem” − folytatta 
a plébános úr. Azt kérte a Jóisten-
től, hogy adja meg a kapukon való 
átjárásnak a szabadságát minden jó 
szándékú embernek. „Adja meg a 
Jóisten azt a kegyelmet, hogy aki át-
megy a kapun, célba érkezzen vagy 
visszataláljon. Adja meg a Jóisten azt 
a kegyelmet, segítséget, hogy mindig 
egészségben, örömben és szeretetben 
tudjuk átlépni. Adja meg minden-
kinek azt a segítséget, hogy mindig 
jó szándékú emberek lépjék át a mi 
életünk különböző kapuit, mindig 
olyan emberek térjenek be hozzánk, 
akik a mi segítségünkre, boldogulá-
sunkra, több létünkre segítenek ben-
nünket.”

Mindezeket kérve áldotta meg 
az újonnan elkészült székely kaput, 
kérte rá az Isten áldását, hogy akik 

átlépnek rajta, boldog szívvel, sze-
retettel tegyék, s akik kilépnek rajta, 
szívükben tele örömmel, bizalommal 
tudjanak átlépni a kapu küszöbén. 
Ezután szentelt vízzel meghintette 
a kaput. „Ilyenkor arra kell gondol-
nunk, hogy a víz és a lélek által Isten 
gyermekei lettünk” − fejezte be a 
szertartást Filó Kristóf atya. 

A Buda Környéki Televízió azt 
kérdezte Ambrus Attilától, a szé-
kely kör tiszteletbeli elnökétől, hogy 
miben különböznek a székely ma-
gyarok a többi magyartól. A válasz 
nagyon érdekesen hangzott: Ambrus 
bátyánk szerint a székelyek minden-
ben mások, mint a többi magyar. 
„Kitartóbbak, humoruk több van, 
tréfát űzni jobban tudnak, énekelni 

és táncolni jobban tudnak, és dolgoz-
ni is jobban tudnak. Sokoldalúbbak, 
hiszen annyiféle foglalkozást űztek 
őseink, mi ezeket örököltük.”

Győri Ottilia polgármester asz-
szony is megtisztelte jelenlétével a 
rendezvényt. A testvérvárosi kap-
csolatokról a következőket emelte 
ki: „Húsz évvel ezelőtt kötötte meg 
Budakeszi és Csíkszereda a testvér-
városi kapcsolatot. 2012-ben kezd-
tük az intézményi közötti kapcso-
latok kialakítását. Ennek az is lett 
az eredménye, hogy a csíkszeredai 
Petőfi Sándor Általános Iskola és a 
budakeszi Széchenyi István Általá-
nos Iskola testvériskolai szerződést 
fog kötni.” (A bál után néhány nap-
pal a testvériskolai szerződést meg is 
kötötték − a szerk.) A testvériskolai 
együttműködés a kapcsolatoknak 
egy újabb dimenzióját jelenti, ahol 
a cserediák programok, a kirándu-
lások során megismerik a gyerekek 
egymás életét. „Csíkszereda városa, 
a Budakörnyéki Székelykör és Buda-
keszi Önkormányzata kapcsolatára 
kölcsönös egymás iránti tisztelet, a 
szeretet és a bizalom a jellemző. Ezek 
a fontos értékek mozgatják az együtt-
működést immáron 20 éve” − foglal-
ta össze gondolatait a polgármester 
asszony. 

A hangulatra tovább sem lehetett 
panasz, a bál pedig tartott kivilágos 
virradatig... 

Szabó Tibor Mihály

5. SZIA BOR BÁL 
Kedves Szülők!
Megtartottuk iskolánk 5. SZIA BOR BÁL-ját, melyen népes vendégsereget 
üdvözölhettünk!
Szeretnénk megköszönni a részvételt, támogatást, mellyel iskolánk kettős cél-
kitűzését segítették. Nagyon köszönjük továbbá a tombola felajánlásokat, me-
lyek szülőktől, szervezetektől, Budakeszin lévő üzletektől és pedagógusainktól 
egyaránt érkeztek. A tombolajegyek, támogatójegyek, illetve belépőjegyek be-
vételének egy részéből iskolánk vizesblokkjait fogjuk felújítani, és egy részét új 
sporteszközök beszerzésére fordítjuk.

Hogy mi is történt a bál estéjén...?

Fellépőink bemutatóját vastaps kísérte, nem érdemtelenül, a színvonalas 
produkciókat még jövőre sem feledjük. Köszönet a fellépésért a New Dance 
World tánciskolának, Acsai Andreának és párjának, valamint Jánosi Attilának 
és párjainak a több földrészt bejáró táncparádéért.

Az est folyamán asztalaink megteltek minden jóval, tornatermünk hajnalig 
zsongott a báli vigalommal.
Ki emlékszik, ki nem a történtekre; most eme néhány kép segítségével felele-
venítheti mindenki bálunk szebb pillanatait.
Találkozzunk jövőre is itt a SZIA-ban! :)

SZIA vezetősége és tantestülete


